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Το τραπεζικό σύστημα είναι ασφαλές. Το μήνυμα αυτό έστειλαν χθες συντονισμένα ο πρωθυπουργός, ο υπουργός Οικονομίας 
και ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας, ο οποίος είχε ευρεία σύσκεψη με τις διοικήσεις των 6 μεγαλύτερων τραπεζικών ομίλων. 
Οι αρχές προχώρησαν σε συντονισμένη επιχείρηση καθησυχασμού για τις επιπτώσεις της κρίσης στην ελληνική οικονομία, με την κυ

βέρνηση να επιχειρεί να «περάσει» το μήνυμα πως βρίσκεται σε υψηλή ετοιμότητα.

ΣΥΣΤΑΣΗ ΤΟΥ Γ. ΠΡΟΒΟΠΟΥΛΟΥ ΓΙΑ  ΑΥΣΤΗΡΟΤΕΡΑ ΚΡΙΤΗΡΙΑ ΣΤΑ ΔΑΝΕΙΑ

Υγιείς και αοφαλείς 
οι ελληνικές τράπεζες
ΤΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ 
ΚΑΙ ΤΗΣ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑΣ ΑΡΛΑΠΑΝΟΥ

Η πολιτική που πρέπει να ακο
λουθήσουν οι ελληνικές τρά
πεζες για όσο διαρκέσει η 

κρίση, με στόχο τη διασφάλιση της 
ισορροπίας του συστήματος, κυριάρ
χησε στη συνάντηση που είχε χθες ο 
κ. Προβόπουλος με τους τραπεζίτες, 
μετά την οποία διαβεβαίωσε πως «δεν 
υπάρχουν στοιχεία ότι μία τράπεζα, 
έστω και μικρή, έχει προβλήματα».

Στη συνάντηση συμμετείχαν ο 
πρόεδρος της Εθνικής Τάκης Αράπο- 
γλου, ο πρόεδρος της Alpha Bank 
Γιάννης Κωστόπουλος, ο πρόεδρος 
της Τράπεζας Πειραιώς Μιχάλης 
Σάλλας, ο πρόεδρος της Εμπορικής 
Αντώνης Κρονιηράς, ο διοικητής της 
ATE Δημήτρης Μηλιάκος και ο γε
νικός διευθυντής της Eurobank Φω
κίων Καραβί ας.

Σε αυτές τις δύσκολες ημέρες, 
είπε ο κ. Προβόπουλος, όπου ο κίνδυ

νος της ρευστότητας είναι 
υψηλός, έθεσαν στις δι
οικήσεις των τραπεζών 
ορισμένες κατευθύνσεις. 
Ενώ επανέλαβε ότι η ΤτΕ 
επαγρυπνεί, παρακολου
θεί με αυξημένη εγρή
γορση τις εξελίξεις, προ- 
κειμένου «να διασφαλί
σει τη διαρκή σταθερότη
τα του τραπεζικού μας 
συστήματος και να προ
στατεύσει τους καταθέτες 
και τους λοιπούς συναλ
λασσόμενους». «Υπήρξε 

απόλυτη σύμπνοια απόψεων», τόνισε 
ο κ. Προβόπουλος.

ΡΕΥΣΤΟΤΗΤΑ » Δ ε ν  παρέλειψε να 
σημειώσει πως οι κεντρικές τράπεζες 
έχουν «ρίξει» κεφάλαια στις αγορές, 
διαφορετικά η διεθνής διατραπεζική 
αγορά θα ήταν ανύπαρκτη, ενώ ανα- 
φερόμενος στο σχέδιο Πόλσον είπε 
ότι η μη ψήφισή του έχει προκαλέσει 
τη σφοδρή αυτή αναταραχή και εκτί
μησε πως αν ψηφιστεί χωρίς να αλ
λοιωθεί το περιεχόμενό του θα βοη
θήσει τις αγορές.

Ο διοικητής δεν παρέλειψε να 
αναφερθεί στην έντονη φημολογία

Ουδέν 
σχόλιον από

τον διοικητή της 

Τράπεζας της Ελλά

δος για την αύξηση 

- μαμούθ της MIG 

καθώς, όπως ο ίδιος 

δήλωσε, δεν πρόκει

ται για τράπεζα

Κ. Καραμανλής: «Το ελληνικό 
τραπεζικό σύστημα είναι υγιές και 
ασφαλές, ανθεκτικό στους κρα
δασμούς»

»  Γ. Αλογοσκούφης: «Οι ελληνικές 
τράπεζες δεν είναι εκτεθειμένες 
σε κινδύνους αντίστοιχους με τις 
αμερικανικές»

ΤΙ ΖΗΤΗΣΕ ΑΠΟ ΤΟΥΣ ΤΡΑΠΕΖΙΤΕΣ

Ο  Να τιμολογούν τον κίνδυνο με αυστηρότερα και καλύτερα κριτή
ρια τόσο εντός όσο και εκτός Ελλάδος.

Ο  Να κατεβάσουν στροφές στην πιστωτική επέκταση (εντός και ε
κτός των συνόρων) και τρίτον να είναι προσεκτικοί στις επεκτατικές 
τους κινήσεις (εξαγορές) καθώς δεν πρέπει στο παραμικρό να αυ
ξήσουν την έκθεση σε τυχόν δανεισμό τους από τις χρηματαγορές. 
«Τους είπα να είναι λιγότερο αισιόδοξοι για το μέλλον», δήλωσε α- 
ναφερόμενος ενδεχομένως και στα φιλόδοξα business plan των 
ελληνικών τραπεζών, φροντίζοντας πάντως να υπογραμμίσει πως 
«κάθε τράπεζα έχει ωστόσο τα δικά της χαρακτηριστικά».

των ημερών. «Η δική μας ευθύνη είναι 
η διασφάλιση των ανθεκτικών χαρα
κτηριστικών που εμφανίζουν οι ελλη
νικές τράπεζες», τόνισε και πρόσθεσε: 
«Υπήρξαν φήμες για δήθεν προβλή
ματα σε τράπεζες και γι' αυτό κάλεσα 
το 80% του συστήματος, προκειμένου 
να με διαβεβαιώσουν ότι διαθέτουν 
τα ανθεκτικά χαρακτηριστικά. Κάτι 
που το έπραξαν». Ο κ. Προβόπουλος 
υπογράμμισε ότι «δεν υπήρξαν φαι
νόμενα μαζικής φυγής καταθέσεων» 
ενώ διευκρίνισε πως «δεν υπάρχουν 
στοιχεία ότι μία τράπεζα, έστω και 
μικρή, έχει προβλήματα».

Στο σημείο αυτό, δεν παρέλειψε 
όμως να τονίσει ότι τη δύσκολη περί
οδο που διανύουμε οι φήμες αποκτούν 
βάρος και προκαλούν πανικό χωρίς 
ουσιαστικό λόγο. Για παράδειγμα, 
είπε, δεν αποκλείω να υπήρξαν φαι

νόμενα όπου ένας διευθυντής κατα
στήματος προκειμένου να πάρει τον 
πελάτη από άλλη τράπεζα να του είπε 
πως η απένανητράπεζα έχει προβλή
ματα. «Αυτό είναι ένα μεμονωμένο 
φαινόμενο και δεν αποτελεί κεντρική 
πολιτική της κάθε τράπεζας».

Κ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ «Το ελληνικό 
τραπεζικό σύστημα «είναι υγιές και 
ασφαλές, ανθεκτικό στους κραδα
σμούς που σημειώνονται αυτή τη 
στιγμή στα τραπεζικά συστήματα 
άλλων χωρών» δήλωσε, από την 
πλευρά του, ο πρωθυπουργός και υ
ποστήριξε πως η κυβέρνηση καθ’ όλη 
τη διάρκεια της κρίσης «φροντίζει 
ώστε αυτή να αντιμετωπιστεί με τις 
λιγότερες παρενέργειες για την οικο
νομία». Όπως είπε η κυβέρνηση σε 
συνεργασία με την ΤτΕ «διασφαλίζει

»  Γ. Προβόπουλος: «Δεν υπάρχουν 
στοιχεία ότι μία ελληνική τράπε
ζα, έστω και μικρή, έχει 
προβλήματα».

και εγγυάται τη σταθερότητα του συ
στήματος και προστατεύει τα συμφέ
ροντα των πολιτών».

Γ. ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ Λίγες ώρες 
νωρίτερα ο υπουργός Οικονομίας 
δήλωσε πως το ελληνικό τραπεζικό 
σύστημα είναι ασφαλές και δεν ανα
μένονται άμεσες επιπτώσεις από την 
έξαρση της χρηματοπιστωτικής κρί
σης. «Η κατάσταση των ελληνικών 
τραπεζών είναι πολύ καλύτερη, δη
λαδή οι ελληνικές τράπεζες δεν είναι 
εκτεθειμένες σε κινδύνους αντίστοι
χους με τις αμερικανικές», δήλωσε, 
και έσπευσε να τονίσει πως «η κυβέρ
νηση και η ΤτΕ παρακολουθούν την 
κατάσταση πολύ προσεκτικά και δεν 
υπάρχει λόγος ανησυχίας». Υποστή
ριξε πως πρέπει να λειτουργούμε με 
την προοπτική πως το ελληνικό τρα
πεζικό σύστημα είναι ασφαλές, υπο
γραμμίζοντας πάντως πως τα επιτόκια 
έχουν αυξηθεί σε όλο τον κόσμο, εξέ
λιξη που έχει επηρεάσει και την 
Ελλάδα, ενώ χαρακτήρισε πάρα πολύ 
δυσμενή εξέλιξη την απόρριψη του 
σχεδίου διάσωσης στις ΗΠΑ.

Στο ίδιο μήκος κύματος κινήθη
καν οι δηλώσεις του μετά τη συνεδρί
αση της κυβερνητικής επιτροπής. 
Όπως είπε βρίσκεται σε εξέλιξη μια 
πολύ δύσκολη διεθνής συγκυρία, και 
στη συγκυρία αυτή «η κυβέρνηση 
πρέπει να συνεχίσει να παίρνει πρω
τοβουλίες για να περιοριστούν οι επι
πτώσεις στους πολίτες».

Υγιές
και ασφαλές 
χο σύστημα

Ο  Ο Γ. Προβόπου
λος ερωτηθείς εάν 
πρέπει η κυβέρνη
ση να διασφαλίζει 
τις καταθέσεις, είπε, 
πως το ελληνικό 
τραπεζικό σύστημα 
είναι υγιές, σταθερό 
και ασφαλές, αφού:

Ο  Πάνω από το
90% των χορηγή
σεων χρηματοδο
τείται από καταθέ
σεις πελατών και, 
συνεπώς, η εξάρτη
ση των ελληνικών 
τραπεζών από τις 
διεθνείς χρηματα
γορές και κεφαλαι
αγορές είναι μικρή.

Ο  Η έκθεση σε
προβληματικά χρη
ματοπιστωτικά προ
ϊόντα είναι περιορι
σμένη.

Ο  Η κεφαλαιακή 
βάση είναι ισχυρή, 
έχοντας μάλιστα 
ενισχυθεί τα τελευ
ταία χρόνια και από 
την υψηλή κερδο
φορία. 0  λόγος 
ενεργητικού προς 
ίδια κεφάλαια δια
μορφώνεται στο 
14%, όταν ο αντί
στοιχος των ξένων 
τραπεζών που 
έχουν πληγεί είναι 
άνω του 50%.


